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Protokół nr 2/2022 

z posiedzenia XXXVIII sesji zwyczajnej  

VI kadencji Rady Powiatu w Legionowie 

WAK.0002.2.2022 

XXXVIII Sesja Rady Powiatu w Legionowie w dniu 28 lutego 2022 odbyła się                

z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość (zdalny tryb obradowania). 

Obrady rozpoczęto 28 lutego 2022 o godz. 11:00, a zakończono o godz. 14:06 tego 

samego dnia. 

1. Otwarcie obrad. 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Powiatu w Legionowie Pan Leszek Smuniewski, 

witając radnych, gości oraz pozostałych członków obrad. 

Lista radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu (obecność potwierdzona przez 

Przewodniczącego Rady Powiatu w Legionowie). 

Lista gości uczestniczących w obradach stanowi załącznik nr 2 do protokołu (obecność 

potwierdzona przez Przewodniczącego Rady Powiatu w Legionowie). 

W posiedzeniu wzięło udział 22 członków Rady Powiatu w Legionowie: 

1. Aleksandra Bednarek 

2. Agnieszka Borkowska 

3. Piotr Choroś 

4. Przemysław Cichocki 

5. Zenon Durka 

6. Anna Gajewska 

7. Zbigniew Garbaczewski 

8. Mirosław Kado 

9. Michał Kobrzyński 

10. Izabela Kownacka 

11. Grzegorz Kubalski 

12. Zenon Kuska 

13. Konrad Michalski 

14. Agnieszka Powała 

15. Wiesław Antoni Smoczyński 

16. Leszek Smuniewski 

17. Sylwester Sokolnicki 

18. Jacek Szczepański 

19. Mariusz Śledziewski 

20. Tomasz Talarski 

21. Robert Wróbel 

22. Grzegorz Zbroch 

Przewodniczący Rady Leszek Smuniewski poinformował zebranych, że „na mocy art. 15     

ust. 1a ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym, obrady Rady Powiatu         

w Legionowie są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz            

i dźwięk. Nagrania obrad są udostępniane w BIP Powiatu Legionowskiego oraz na stronie 

internetowej Powiatu Legionowskiego. Jeśli Państwa obecność na sesji Rady Powiatu nie 
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jest związana z wykonywaniem obowiązków służbowych i nie życzą sobie Państwo, aby ich 

wypowiedzi lub wizerunek zostały utrwalone, uprzejmie proszę o rozłączenie się                         

z wideokonferencji”. 

 

 

 

2. Informacja o porządku obrad. 

Przewodniczący Rady poinformował, że wszyscy Radni otrzymali porządek obrad, 

wraz z innymi materiałami na Sesję.  

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Informacja o porządku obrad. 

3. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu w Legionowie. 

4. Sprawozdanie Starosty o pracach Zarządu i informacje Starosty Legionowskiego. 

5. Bezpieczeństwo publiczne w Powiecie Legionowskim. Sprawozdania za rok 2021: 

a) Komendanta Powiatowego Policji; 

b) Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej; 

c) Prezesa Legionowskiego WOPR; 

d) Prezesa Zarządu Powiatowego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych RP. 

6. Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku przy Staroście. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę 

Nr 255/XXXVI/2021 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 20 grudnia 2021 r. w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Legionowskiego na rok 2022. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę      

w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu Legionowskiego 

na lata 2022 – 2035. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie zmiany 

składu osobowego Kapituły do opiniowania wniosków o nadanie tytułu Honorowego 

Obywatela Powiatu Legionowskiego powołanej uchwałą Nr 94/XXII/2019 Rady 

Powiatu w Legionowie z dnia 25 listopada 2019 r.  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę      

w sprawie regulaminu określającego wysokość i warunki przyznawania dodatków 

do wynagrodzenia zasadniczego oraz zasady obliczania i wypłacania wynagrodzenia 

za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw nauczycielom 

zatrudnionym w szkołach prowadzonych przez Powiat Legionowski. 

11. Przyjęcie protokołu z XXXVII Sesji Rady Powiatu. 

12. Wolne wnioski i oświadczenia. 

13. Zamknięcie posiedzenia. 

Pan Leszek Smuniewski powiedział, że chciałby zaproponować zmianę w porządku, poprzez 

dodanie pkt. 11 o treści „Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie              

w sprawie ataku na Ukrainę 24 lutego 2022 roku”. Nadmienił, że wszyscy Radni otrzymali 

projekt uchwały do zapoznania. Zapytał, czy ktoś z Radnych ma jakieś uwagi do 

przedstawionego wniosku.  

Radny Wiesław Smoczyński powiedział, że uważa, iż w porządku obrad powinien znaleźć 

się punkt dotyczący „Informacji Starosty na temat poczynań jakich powiat dokonał                

w ramach pomocy uchodźcom”.  
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Przewodniczący Rady jako zmianę do porządku obrad, zaproponował punkt o treści 

„Informacje oraz dyskusja na temat form i możliwości pomocy uchodźcom z Ukrainy”. Nikt 

nie zgłosił więcej uwag dotyczących porządku obrad, więc Pan Leszek przystąpił do 

procedury głosowania. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wprowadzenie zmian w porządku obrad i wprowadzenie do porządku obrad projektu 

uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie ataku na Ukrainę 24 lutego 2022 r. jako 

pkt. 11.  

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon 

Durka, Anna Gajewska, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, Izabela Kownacka, Grzegorz 

Kubalski, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, Wiesław Antoni Smoczyński, 

Leszek Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Jacek Szczepański, Mariusz Śledziewski, 

Tomasz Talarski, Robert Wróbel, Grzegorz Zbroch 

BRAK GŁOSU (1) 

Zbigniew Garbaczewski 

NIEOBECNI (1) 

Artur Stankiewicz 

Pan Leszek Smuniewski potwierdził, że pkt 11 o wskazanej treści zostaje wprowadzony do 

porządku obrad Sesji i przystąpił do głosowania w sprawie drugiego wniosku dotyczącego 

zmian w porządku obrad. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wprowadzenie zmian w porządku obrad i wprowadzenie do porządku obrad informacji 

oraz dyskusji na temat form i możliwości pomocy uchodźcom z Ukrainy jako pkt. 12.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon 

Durka, Anna Gajewska, Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, 

Izabela Kownacka, Grzegorz Kubalski, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, 

Wiesław Antoni Smoczyński, Leszek Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Jacek 

Szczepański, Mariusz Śledziewski, Tomasz Talarski, Robert Wróbel, Grzegorz Zbroch 

NIEOBECNI (1) 

Artur Stankiewicz 

Pan Leszek Smuniewski potwierdził, że pkt 12 o wskazanej treści zostaje wprowadzony do 

porządku obrad Sesji. Jednocześnie nadmienił, że kolejne punkty otrzymują numerację: 

Pkt 13. Przyjęcie protokołu z XXXVII Sesji Rady Powiatu. 

Pkt 14. Wolne wnioski i oświadczenia. 

Pkt 15. Zamknięcie posiedzenia. 
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Nikt nie zgłosił więcej uwag dotyczących porządku obrad, więc Przewodniczący Rady 

przystąpił do jego realizacji. 

 

3. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu w Legionowie. 

Przewodniczący Rady powiedział, że w okresie od dnia 22.01.2022 r. do dnia 

25.02.2022 r., wpłynęły do Biura Rady lub bezpośrednio do Przewodniczącego Rady 

następujące pisma: 

1) Uchwała nr 16/2022 Zarządu Powiatu w Legionowie w sprawie sprawozdania                

z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli w roku 2021 na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego, zatrudnionych w szkołach i placówkach 

oświatowych prowadzonych przez Powiat Legionowski – stanowi załącznik nr 3 do 

protokołu; 

2) Informacja o udzielonych ulgach w spłacie należności pieniężnych mających 

charakter cywilnoprawny, przekazana przez Zarząd Powiatu w Legionowie – stanowi 

załącznik nr 4 do protokołu; 

3) Skarga na działalność Starosty Legionowskiego, przekazana przez Wojewodę 

Mazowieckiego; 

Pan Leszek Smuniewski powiedział, że skarga została skierowana do Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji w dniu 15.02.br., natomiast rozpatrzenie tej skargi 

przewidywane jest na Sesji Rady Powiatu w dniu 28.03.br.;  

4) Odpowiedź na pytanie Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu w Legionowie Pana 

Mirosława Kado, na pytanie dotyczące polityki wynagrodzeń w Starostwie 

Powiatowym w Legionowie; 

Przewodniczący Rady nadmienił, że pismo zostało przesłane do Pana Mirosława 

Kado w dniu 16.02.br. drogą elektroniczną; 

5) Analiza oświadczenia majątkowego Pana Wiesława Smoczyńskiego dokonana przez 

właściwy terytorialnie Urząd Skarbowy – bez uwag – stanowi załącznik nr 5 do 

protokołu; 

6) Pismo od Polskiego Czerwonego Krzyża - Mazowieckiego Oddziału Okręgowego          

w Warszawie Oddziału Rejonowego w Legionowie, z prośbą o rozważenie możliwości 

prowadzenia dla mieszkańców Powiatu Legionowskiego Ośrodka Interwencji 

Kryzysowej – stanowi załącznik nr 6 do protokołu; 

Pan Leszek Smuniewski powiedział, że pismo skierowane zostało również do 

Starosty Legionowskiego i bezpośrednio do Komisji Rodziny, Zdrowia i Spraw 

Społecznych Rady Powiatu w Legionowie. Nadmienił, że temat jest rozpatrywany, 

zgodnie z obowiązującymi zasadami;    

7) Pismo od Stowarzyszenia Polskiego Instytutu Praw Głuchych dotyczące zwiększenia 

środków finansowych realizowanych z programu „Aktywny Samorząd” w 2022 r., - 

stanowi załącznik nr 7 do protokołu; 

Pan Leszek Smuniewski powiedział, że pismo zostanie skierowane do rozpatrzenia 

przez Komisję Rodziny, Zdrowia i Spraw Społecznych; 

8) Zaproszenie od Starosty Legionowskiego na uroczyste rozstrzygnięcie konkursu na 

opracowanie koncepcji architektoniczno – budowlanej budowy nowej siedziby dla 

Powiatowej Instytucji Kultury w Legionowie, które odbyło się w dniu 16 lutego br. ; 

9) życzenia od Związku Harcerstwa Polskiego o treści:  

„22 lutego w rocznicę urodzin założyciela ruchu skautowego Roberta Baden – 

Powella, harcerze i skauci na całym świecie obchodzą święto przyjaźni – Dzień Myśli 
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Braterskiej. Z okazji Dnia Myśli Braterskiej, w imieniu społeczności Hufca ZHP 

Legionowo, życzymy pogody ducha, pozytywnego podejścia do świata na każdy 

dzień, dzielenia się każdą radością z drugim człowiekiem, braterstwa i zrozumienia 

w otaczającym nas świecie oraz codziennego odkrywania nowych przyjaźni”.  

 

Przewodniczący Rady powiedział, że wszystkie pisma są dostępne w Biurze Rady.          

Dodał, że kolejna Sesja odbędzie się w dniu 28.03.2022 roku. 

 

 

4. Sprawozdanie Starosty o pracach Zarządu i informacje Starosty 

Legionowskiego. 

Starosta Legionowski powiedział, że w dniu dzisiejszym myśli i serca wszystkich        

są z Ukrainą. Wszyscy odczuwamy niepokój, w związku z tym co się dzieje za naszą 

wschodnią granicą. Nadmienił, że gdy ma się głowę zajętą tą tragedią, mówić o rzeczach, 

które nas dotyczą i które dla społeczności powiatu są ważne i istotne, nie jest łatwo. 

Zaznaczył, że prawie dwa lata temu, w dniu 4 marca przekazywana była informacja                

o pierwszym przypadku chorego na COVID. COVID zrujnował nasze życie, więzi rodzinne, 

zawodowe i kiedy wydawało się, że powoli wychodzimy z pandemii, to spotyka nas kolejna 

tragedia. Pan Sylwester Sokolnicki powiedział, że można by tu przytoczyć stwierdzenie,     

że nieszczęścia chodzą parami. Sytuacja, która nas dotknęła jest wyjątkowa i trudna. 

Nadmienił, że dzisiaj najgorsze w tym wszystkim jest to, że przestaliśmy myśleć o Covidzie, 

o naszych chorych, o naszych rodzinach, które też przeżywają rozmaite nieszczęścia i myśli 

wszystkich skoncentrowane są na tym, co dzieje się za wschodnią granicą. Starosta 

Legionowski powiedział, że chciał wszystkim powiedzieć, co będzie i co jest robione,            

ale ponieważ został wprowadzony do porządku obrad dodatkowy punkt, związany z obecną 

sytuacją na Ukrainie i o pomocy, to informacje  te zostaną przekazane w odpowiednim 

punkcie porządku obrad. 

Nadmienił, że chciałby przekazać bieżące informacje dotyczące powiatu. Zaznaczył,             

że 5 fala epidemii w dużej mierze spowodowała spustoszenie wśród pracowników 

Starostwa. W ostatnim czasie wielu z nich było nieobecnych z powodu choroby, 

kwarantanny, izolacji i innych powodów, dlatego w wielu wydziałach, heroiczną pracą 

pojedynczych osób były starania, aby Urząd mógł pozostać otwarty dla mieszkańców. Pan 

Sylwester Sokolnicki złożył podziękowania za tą pracę. Nadmienił, że większość 

pracowników już wróciła do pracy. Zaznaczył, że wybuch wojny w dniu 24 lutego br., 

również wymusił pewne działania, związane z szeroko rozumianym bezpieczeństwem, 

dlatego od samego początku zostały uruchomione kontakty i spotkania ze wszystkimi 

osobami, które za bezpieczeństwo na terenie Powiatu Legionowskiego odpowiadają. 

Pan Sylwester Sokolnicki powiedział, ze w dniu 21 lutego br. Premier wprowadził na terenie 

Rzeczypospolitej 3 stopień zagrożenia cyber atakami. Nadmienił, że już przed ogłoszeniem 

tego alarmu zostało wprowadzone wiele mechanizmów, które skutecznie zabezpieczają 

przed wszelkimi incydentami, o charakterze ataków terrorystycznych w cyberprzestrzeni. 

Zaznaczył, że chciałby przekazać informacje o kilku bieżących sprawach, aczkolwiek nie 

przekazuje ich z radością, ponieważ myśli są ciągle skierowane za naszą wschodnią 

granicę.    
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Starosta Legionowski przedstawił prezentację, która stanowi załącznik nr 8 do protokołu, 

na temat najważniejszych, bieżących prac na terenie Powiatu Legionowskiego.  

Nadmienił, że szczegółowe informacje dotyczące pracy Zarządu Powiatu Legionowskiego 

oraz poszczególnych komórek organizacyjnych Starostwa Powiatowego w Legionowie, 

Radni otrzymali w formie elektronicznej. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 9                      

do protokołu.  

Przewodniczący Rady podziękował Staroście Legionowskiemu za przekazanie 

szczegółowych informacji i zaproponował dyskusję w tym temacie. W związku z brakiem 

zgłoszeń, Pan Leszek Smuniewski przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.  

 

 

5. Bezpieczeństwo publiczne w Powiecie Legionowskim. Sprawozdania za rok 

2021: 

Przewodniczący Rady powiedział, że omówienie tematu bezpieczeństwa publicznego 

w Powiecie Legionowskim wynika z przyjętego planu pracy Rady Powiatu w Legionowie. 

a) Komendanta Powiatowego Policji; 

Pan Leszek Smuniewski zwrócił się z prośbą do Komendanta Powiatowego Policji         

w Legionowie o przedstawienie sprawozdania z działalności za rok 2021. Nadmienił,             

że sprawozdanie zostało również omówione na posiedzeniu Komisji Porządku Publicznego 

Rady Powiatu w Legionowie.  

Nadkomisarz Krzysztof Pijanowski powiedział, że wszyscy otrzymali sprawozdanie                

do wcześniejszego zapoznania - Ocena Stanu Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego na 

terenie działania Komendy Powiatowej Policji w Legionowie za 2021 rok – stanowi 

załącznik nr 10 do protokołu.  

Omówił również prezentację, która stanowi załącznik nr 11 do protokołu.   

Przewodniczący Rady podziękował za omówienie sprawozdania z działalności Komendanta 

i zaproponował dyskusję w tym temacie, w której kolejno udział wzięli. 

 

Pan Leszek Smuniewski powiedział, że od wielu lat można zaobserwować wzrost liczby 

mieszkańców w Powiecie Legionowskim, który rozwija się pod tym względem bardzo 

dynamicznie. W roku bieżącym przekroczyliśmy ponad 120 tyś. mieszkańców. Nadmienił, 

że z informacji jakie posiada w ciągu ostatnich kilku lat liczba policjantów w Komendzie 

Powiatowej nie wzrasta. Spadek wakatów cieszy, natomiast przy rozdziale etatów na 

terenie Komendy Stołecznej Policji, w jego ocenie trzeba cały czas zaznaczać osobom 

decydującym, o tym że wraz ze wzrostem mieszkańców, wzrasta potrzeba większej liczby 

policjantów.  

Pani Aleksandra Bednarek zapytała o kradzieże z włamaniem do samochodu, których jest 

o 11 więcej w stosunku do roku 2020, a do roku 2019, więcej o prawie 30. Zapytała,         

czy wiadomo z czego to wynika. Zapytała również o przestępczość gospodarczą, w której 

został również odnotowany dość duży wzrost, o 115 %. Zapytała, czy to wynika z sytuacji 

związanej z COVID – 19, ponieważ wiadomym jest, że w tym czasie niektóre firmy miały 

problem z płynnością finansową, czy bardziej chodzi o przestępczość związaną                         

z wyłudzeniami VAT-u.  
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Nadmieniła, że zgadza się z Przewodniczącym Rady Powiatu, że z uwagi na wzrost liczby 

mieszkańców, powinna również wzrosnąć liczba policjantów.     

Pani Agnieszka Borkowska powiedziała, że również zgadza się z Przewodniczącym Rady        

i Panią Aleksandrą Bednarek odnośnie wzrostu liczby policjantów. Nadmieniła,                        

że w Powiecie Legionowskim był problem z tzw. nielegalnymi kasynami. Zapytała, czy to 

się zwiększyło, dodała, że zauważyła na terenie Legionowa kilka takich punktów. 

Nadmieniła, że ostatnio zgłaszała taki punkt, który pojawił się na wysokości ul. Granicznej 

i Królewskiej, a widzi, że on dalej funkcjonuje. 

Nadkomisarz Krzysztof Pijanowski powiedział, że jeżeli chodzi o zwiększenie liczby etatów, 

to osobiście jeszcze nie miał okazji o to zabiegać, ale na pewno będzie. Z informacji jakie 

posiada poprzednia Pani Komendant bardzo o to zabiegała. Natomiast otrzymywana była 

informacja, że najpierw trzeba uzupełnić wakaty. Komenda Stołeczna Policji dobrze wie, 

że jest coraz więcej mieszkańców, a co za tym idzie, potrzeba jest więcej policjantów.  

Jeżeli chodzi o kradzieże pojazdów, to z uwagi na większą liczbę mieszkańców jest również 

większa liczba samochodów. Nadmienił, że jest to trend ogólnopolski. Nadmienił, że może 

obecnie jeszcze tego nie widać, bo obecnie są to tylko działania kryminalne i operacyjne, 

ale tych działań jest bardzo duża i wykrywalność w kradzieżach samochodów na terenie 

Powiatu Legionowskiego jest prawie najwyższa w obszarze działania Komendy Stołecznej. 

Odniósł się również do wzrostu przestępczości gospodarczych, powiedział, że właśnie o to 

chodzi, aby ich wykrywalność była jak największa. Zaznaczył, że są to głównie 

przestępstwa dokonywane poprzez sieć internetową – np. oszustwa na allegro, na olx. 

Jeżeli chodzi o punkty z grami, to Policja tylko likwiduje te punkty, a postępowanie w takich 

sprawach prowadzi Urząd Celny. Policja zabiega, aby tych kontroli było jak najwięcej,           

a punkty były likwidowane. Natomiast często jeden punkt jest likwidowany, a powstaje 

kolejny. Nadmienił, że w tym roku już były skontrolowane 2 lub 3 punkty, które zostały 

zlikwidowane, a automaty w tych punktach zostały zabezpieczone. Jak tylko powstaje nowy 

punkt, to Policja od razu działa w tym zakresie.               

Pan Leszek Smuniewski podziękował za pracę wszystkich policjantów w tej trudnej służbie, 

która jest bardzo wymagająca i ofiarna, a jednocześnie bardzo niewdzięczna, ponieważ 

Policja powinna egzekwować prawo, co czasem stoi w sporze z interesem poszczególnych 

mieszkańców, którzy je nie zawsze przestrzegają.   

Pan Leszek Smuniewski powiedział, że 3 tygodnie temu dotychczasowa Komendant 

Powiatowa Policji Pani Anna Jędrzejewska – Szpak została Komendantem Centrum 

Szkolenia Policji w Legionowie.  

Życzył Nadkomisarzowi Krzysztofowi Pijanowskiemu, aby rozwijał Legionowską Komendę, 

w trosce o bezpieczeństwo mieszkańców Powiatu Legionowskiego   

b) Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej; 

Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Komendanta Powiatowego Państwowej 

Straży Pożarnej. 

Pan Radosław Parapura omówił informacje, które są zawarte w prezentacji – stanowi 

załącznik nr 12 do protokołu. 

Pan Leszek Smuniewski podziękował za omówienie sprawozdania za 2021 rok                           

i zaproponował dyskusję w tym temacie.  
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Pan Leszek Smuniewski powiedział, że rok 2021 był pierwszym rokiem funkcjonowania 

Komendy Powiatowej Straży Pożarnej w nowym obiekcie, który stał się wzorcowym dla 

całej Polski, jeżeli chodzi o budynki dla PSP. Zapytał, czy z pespektywy użytkowania 

nowego obiektu pojawiły się jakieś problemy z funkcjonowaniem nowego budynku? Pan 

Radosław Parapura powiedział, że jeżeli chodzi o posiadaną infrastrukturę, to nie ma 

żadnych problemów. Są to bardzo nowoczesne warunki i żadnych problemów techniczno – 

użytkowych nie ma. Zaznaczył, że największe problemy są z posiadanym sprzętem, który 

zaczyna być mocno wyeksploatowany.        

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji, Pan Leszek Smuniewski przekazał na 

ręce Komendanta dla wszystkich strażaków podziękowania, wyrazy uznania i szacunku dla 

dorobku legionowskich strażaków. Przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku 

obrad. 

c) Prezesa Legionowskiego WOPR; 

Przewodniczący Rady powiedział, że wszyscy Radni otrzymali do zapoznania 

sprawozdanie – stanowi załącznik nr 13 do protokołu. Zwrócił się z prośbą do Prezesa 

Legionowskiego Wodnego Ochotniczego Pogotowia Ratunkowe o omówienie sprawozdania.  

Pan Krzysztof Jaworski przedstawił prezentację – stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady podziękował za omówienie tematu i zaproponował dyskusję w tym 

temacie, w której kolejno udział wzięli. 

Pan Mirosław Kado zwrócił uwagę, że Pan Krzysztof Jaworski na posiedzeniu Komisji 

Porządku Publicznego powiedział, że jest „duża dziura niebezpieczna przy tzw. Dzikiej Plaży 

w Nieporęcie”. Chciałby zapytać, czy to miejsce przynależy do kąpieliska, czy jest blisko 

kąpieliska, czy jest od niego oddalone. Nadmienił, że z informacji jakie posiada, aby             

ją zasypać lub w jakiś inny sposób skanalizować, musi zostać wydane pozwolenie wodno – 

prawne, o które musi wystąpić zarządca kąpieliska, który po uzyskaniu pozwolenia może 

taką dziurę usunąć. Pan Krzysztof Jaworski powiedział, że jest to dół o głębokości ok 6 m. 

w najgłębszym miejscu, znajdujący się od linii brzegowej ok 30 – 35 m. Nadmienił, że         

w tym miejscu utopiło się już kilka osób w ciągu ubiegłych lat. Zaznaczył, że w ubiegłym 

roku były rozpoczęte działania wspólnie z Policją Wodną, ale niestety nie było na to zgody 

od Wód Polskich. Potwierdził, że to zarządca plaży powinien wystąpić do Wód Polskich           

o zgodę na zasypanie tego niebezpiecznego miejsca. Zaznaczył, że w ubiegłym roku WOPR 

postawił w tym miejscu boje z informacją o głębokości oraz znaki ostrzegawcze. Niestety 

to nie działa, ponieważ ludzie i tak będą tam wchodzić. Były też próby ogrodzenia tego 

miejsca, ale również nie przyniosły efektów. 

Pan Krzysztof Jaworski powiedział, że w tym roku również będzie to miejsce zabezpieczane 

taką bojką, bo nie ma innego pomysłu jak można by się pozbyć tego problemu.     

Pan Leszek Smuniewski podziękował za omówienie sprawozdania za 2021 rok. Nadmienił, 

że oprócz codziennej wymiernej pracy, WOPR wychowuje i kształtuje młodych ludzi, dając 

wspaniałą alternatywę na spędzanie wolnego czasu z pożytkiem. WOPR organizuje wiele 

szkoleń i za to wszystko złożył podziękowania i przekazał ogromny szacunek dla Prezesa 

Legionowskiego WOPR i wszystkich współpracowników. Zadeklarował w imieniu Radnych     

i Starostwa daleko idącą pomoc, przy każdym działaniu, które może wpłynąć na wzrost 

bezpieczeństwa osób wykorzystujących zalety i walory powiatu, w postaci wypoczynku        

w okolicy i na terenie zbiorników wodnych. 
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d) Prezesa Zarządu Powiatowego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych RP. 

Przewodniczący Rady powiedział, że służbą, która zrzesza chyba najwięcej osób, 

którzy jako wolontariusze bezinteresownie są gotowi nieść pomoc, którzy w ubiegłym roku 

uczestnicząc również w działaniach związanych z pandemią, udowodnili jak bardzo są 

potrzebni i jakie wielkie serce mają do tego, aby pomagać innym ludziom. Mowa                     

o strażakach ochotnikach, którzy społecznie realizują posługę. Zwrócił się z prośbą do 

Prezesa Zarządu Powiatowego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych RP                               

o przedstawienie sprawozdania za 2021 rok. 

Pan Krzysztof Goślicki powiedział, że prezentacja została udostępniona wszystkim 

zainteresowanym już wcześniej do zapoznania – stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Omówił najważniejsze kwestie związane z działaniami Ochotniczych Straży Pożarnych           

w roku 2021.   

Przewodniczący Rady podziękował za omówienie tematu i zaproponował dyskusję w tym 

temacie, w której kolejno udział wzięli. 

Pan Wiesław Smoczyński powiedział, że chciałby się dołączyć do podziękowań 

Przewodniczącego Rady i Starosty Legionowskiego, w zakresie pracy i funkcjonowania 

wszystkich służb publicznych, w tym Ochotniczej Straży Pożarnej. Nadmienił, że w 

Nieporęcie udało się jeszcze w roku 2002, uruchomić wybudowaną wcześniej stanicę 

strażacką na ul. Dworcowej, widać młodzież, która się w niej skupia i jest chętna do tej 

służby. Zaznaczył, że w kontekście trwającej wojny na Ukrainie, widoczne jest jak bardzo 

są ważne służby publiczne, które działają zarówno w zakresie profesjonalnym, jak                    

i ochotniczym.       

Pan Zbigniew Garbaczewski powiedział, że chciałby zwrócić uwagę na to, że bardzo dobrze, 

iż od wielu lat powiat dofinansowuje ochotnicze straże pożarne. Pozwoliło to na 

przeszkolenie ochotników, którzy teraz działają już profesjonalnie. Nadmienił, że burze, 

które ostatnio występowały, również odzwierciedliły jak bardzo mogli pomóc strażacy. 

Złożył podziękowania za te wszystkie działania, poprosił Pana Krzysztofa Goślickiego             

o przekazanie tych podziękowań wszystkim druhom. Zaznaczył, że obserwując obecną 

sytuację, zauważył, że OSP jest bardzo dobrze zorganizowana i gdy tylko widzą, że jest 

gdzieś potrzebna pomoc, od razu się w nią angażują.     

Pan Leszek Smuniewski powiedział, że OSP od ponad 100 lat realizuje zadania na rzecz 

mieszkańców Powiatu Legionowskiego i jako służba doczekała się własnej ustawy.                 

W ubiegłym roku została uchwalona Ustawa o Ochotniczych Strażach Pożarnych, która 

nadaje pewne przywileje i prawa oraz sankcjonuje pewne kwestie związane                               

z funkcjonowaniem OSP, a jednocześnie docenia, chociażby opiekę ubezpieczeniową 

strażaków OSP biorących udział w działaniach ratowniczo – gaśniczych. Nadmienił,               

że również widzi zaangażowanie strażaków w udzielanie pomocy humanitarnej dla 

uchodźców z Ukrainy. 

Przewodniczący Rady złożył podziękowanie Prezesowi Zarządu Powiatowego Związku 

Ochotniczych Straży Pożarnych RP, przekazał życzenia dalszych sukcesów. Nadmienił, że 

młodzieżowe drużyny, to jest też coś, co wyróżnia Powiat Legionowski, ponieważ w żadnym 

z powiatów w województwie mazowieckim nie ma aż tylu drużyn młodzieżowych 

Pan Sylwester Sokolnicki powiedział, że Powiat Legionowski to wielki plac budowy,                 

a jednocześnie bardzo dobre miejsce do lokowania swoich losów na przyszłość. Nadmienił, 

że to również wielki zbiornik wodny i to wszystko stwarza, że codziennie mogą występować 

przeróżne zagrożenia. Nadmienił, że chciałby w imieniu swoim i Zarządu Powiatu 

Legionowskiego serdecznie podziękować wszystkim służbom: Panom Komendantom              

i Panom Prezesom. Nadmienił, że tydzień temu w trakcie bardzo silnych wiatrów jakie 
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dotknęły nasze gminy, można było zaobserwować skuteczność działania służb, które 

działają na terenie Powiatu Legionowskiego. Nadmienił, że było ok 400 rozmaitych 

interwencji, pracowało 28 zespołów, które usuwały awarie, wszystkie te działania 

wymagały ogromnej mobilizacji różnych służb. Zaznaczył, że dobry wizerunek powiatu,       

to nie tylko sprawna, skuteczna i profesjonalna administracja, ale również skuteczna 

współpraca wielu służb, które dbają o bezpieczeństwo, ale jednocześnie są elementami 

tego powiatu. Złożył podziękowanie za rok 2021 również Pani Komendant, która obecnie 

pracuje w Centrum Szkolenia Policji. Nadmienił, że Państwo nakłada coraz to nowe 

obowiązki, które wynikają np. z sytuacji związanej z pandemią. Przekazał wszystkim 

życzenia zdrowia, abyśmy uporali się z pandemią i poradzili sobie z kolejnym zagrożeniem, 

który nadciąga ze wschodniej granicy.       

Przewodniczący Rady podziękował za dyskusję i przystąpił do realizacji kolejnego punktu 

porządku obrad.      

 

 

 

6. Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku przy Staroście. 

 

 Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Naczelnika Wydziału Zarządzania 

Kryzysowego o przedstawienie sprawozdania z działalności Komisji Bezpieczeństwa                

i Porządku przy Staroście za 2021 rok.  

Pan Janusz Głogowski omówił sprawozdanie – stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Przewodniczący Rady podziękował za omówienie sprawozdania i zaproponował dyskusję 

w tym temacie. 

W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji, przystąpił do realizacji kolejnego punktu 

porządku obrad. 

 

 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej 

uchwałę Nr 255/XXXVI/2021 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 20 grudnia 2021 

r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Legionowskiego na rok 2022. 

Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Skarbnika Powiatu Legionowskiego        

o omówienie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr 255/XXXIV/2021 Rady Powiatu         

w Legionowie z dnia 20 grudnia 2021 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Legionowskiego na rok 2022. 

Pani Katarzyna Rembelska omówiła szczegółowo zmiany zawarte w uzasadnieniu                  

do powyższej uchwały.  

Przewodniczący Rady podziękował za omówienie projektu uchwały, zaproponował dyskusję 

w tym temacie. Nadmienił, że Komisja Budżetowa na posiedzeniu w dniu 28.02.br. 

zaopiniowała pozytywnie przestawiony projekt uchwały.  

W związku z brakiem zgłoszeń, Pan Leszek Smuniewski przystąpił do procedury 

głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
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Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę                 

Nr 255/XXXVI/2021 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 20 grudnia 2021 r. w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Legionowskiego na rok 2022. 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon 

Durka, Anna Gajewska, Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, 

Izabela Kownacka, Grzegorz Kubalski, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, 

Wiesław Antoni Smoczyński, Leszek Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Jacek 

Szczepański, Mariusz Śledziewski, Tomasz Talarski, Robert Wróbel 

BRAK GŁOSU (1) 

Grzegorz Zbroch 

NIEOBECNI (1) 

Artur Stankiewicz 

Radny Pan Grzegorz Zbroch zgłosił, że z powodu problemów technicznych nie mógł wziąć 

udziału w głosowaniu. 

Uchwała Nr 263/XXXVIII/2022 Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę         

Nr 255/XXXVI/2021 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 20 grudnia 2021 r. w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Legionowskiego na rok 2022 – stanowi załącznik nr 17         

do protokołu. 

 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej 

uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu 

Legionowskiego na lata 2022 – 2035. 

Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Skarbnika Powiatu Legionowskiego       

o omówienie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej dla Powiatu Legionowskiego na lata 2022 – 2035.  

Pani Katarzyna Rembelska omówiła szczegółowo zmiany zawarte w uzasadnieniu                  

do powyższej uchwały.  

Przewodniczący Rady podziękował za omówienie projektu uchwały i zaproponował dyskusję         

w tym temacie.  

W związku z brakiem zgłoszeń, przystąpił do procedury głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę w sprawie 

przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu Legionowskiego na lata 2022 – 

2035.  

Wyniki głosowania 

ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 



12 

 

 

Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon 

Durka, Anna Gajewska, Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, 

Izabela Kownacka, Grzegorz Kubalski, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, 

Wiesław Antoni Smoczyński, Leszek Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Jacek 

Szczepański, Mariusz Śledziewski, Tomasz Talarski, Robert Wróbel, Grzegorz Zbroch 

NIEOBECNI (1) 

Artur Stankiewicz 

Uchwała nr 264/XXXVIII/2022 Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę                

w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu Legionowskiego na lata 

2022 – 2035 – stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie zmiany 

składu osobowego Kapituły do opiniowania wniosków o nadanie tytułu 

Honorowego Obywatela Powiatu Legionowskiego powołanej uchwałą                      

Nr 94/XXII/2019 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 25 listopada 2019 r. 

 Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Wicestarosty Legionowskiego                  

o omówienie projektu uchwały. 

Pan Konrad Michalski powiedział, że od początku kadencji Rady jest powołana Kapituła do 

opiniowania wniosków, o nadanie tytułu Honorowego Obywatela Powiatu Legionowskiego, 

który służy do tego, aby osoby zasłużone dla Powiatu Legionowskiego mogły zostać 

wyróżnione. Nadmienił, że dotychczas takie honorowe obywatelstwo zostało przyznane 

Pani Bronisławie Romanowskiej – Mazur. Zaznaczył, że skład Kapituły powoływany jest do 

końca kadencji, dlatego można by się zastanowić i przyznać tytuł Honorowego Obywatela 

Powiatu Legionowskiego. Zaznaczył, że uchwała jest uchwałą porządkującą, z uwagi na 

zmiany w składzie Rady Powiatu w Legionowie. Obecnie Starostą Legionowskim jest 

Sylwester Sokolnicki. Zmiana dotyczy również Radnego Pana Janusza M., który już nie 

pełni tych obowiązków. Zaproponował, aby do składu Kapituły powołany został Radny Pan 

Zenon Durka.   

Przewodniczący Rady podziękował za omówienie projektu uchwały i zaproponował dyskusję 

w tym temacie. W związku z brakiem zgłoszeń, przystąpił do procedury głosowania.  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie zmiany składu 

osobowego Kapituły do opiniowania wniosków o nadanie tytułu Honorowego Obywatela 

Powiatu Legionowskiego powołanej uchwałą Nr 94/XXII/2019 Rady Powiatu w Legionowie 

z dnia 25 listopada 2019 r..  

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Anna 

Gajewska, Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, Izabela Kownacka, 

Grzegorz Kubalski, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, Wiesław Antoni 

Smoczyński, Leszek Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Jacek Szczepański, Mariusz 
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Śledziewski, Tomasz Talarski, Robert Wróbel, Grzegorz Zbroch 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Zenon Durka 

NIEOBECNI (1) 

Artur Stankiewicz 

Uchwała nr 265/XXXVIII/2022 Rady Powiatu w Legionowie w sprawie zmiany składu 

osobowego Kapituły do opiniowania wniosków o nadanie tytułu Honorowego Obywatela 

Powiatu Legionowskiego powołanej uchwałą Nr 94/XXII/2019 Rady Powiatu w Legionowie 

z dnia 25 listopada 2019 r. – stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  

 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej 

uchwałę w sprawie regulaminu określającego wysokość i warunki przyznawania 

dodatków do wynagrodzenia zasadniczego oraz zasady obliczania i wypłacania 

wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw 

nauczycielom zatrudnionym w szkołach prowadzonych przez Powiat 

Legionowski. 

Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Wicestarosty Legionowskiego                  

o omówienie projektu uchwały. 

 Pan Konrad Michalski powiedział, że projekt uchwały był omawiany na posiedzeniu 

wspólnym Komisji Rozwoju i Komisji Oświaty, Kultury i Sportu. Nadmienił, że temat 

dodatków motywacyjnych zawsze jest tematem niełatwym. Ze strony Zarządu Powiatu 

została przedstawiona propozycja zwiększenia dodatków motywacyjnych dla nauczycieli w 

szkołach prowadzonych przez Powiat Legionowski o 50 %, z kwoty 300 zł na kwotę 400 zł. 

oprócz tego Zarząd Powiatu w Legionowie, zaproponował podwyżkę dodatku dla 

wychowawców o 50 zł, co spotkało się z poparciem Związków Nauczycielstwa Polskiego        

i NSZZ Solidarność, działających na trenie Powiatu Legionowskiego. ZNP zastrzegło, że do 

tematu będzie powrót na koniec wakacji.  

Pan Leszek Smuniewski powiedział, że chciałby przekazać sprostowanie wypowiedzi 

Wicestarosty Legionowskiego, zgłoszone przez Dyrektora L.O. w Stanisławowie Pierwszym 

Pani Magdaleny Grodzkiej – Bulge, że kwoty dodatków motywacyjnych nie wzrosły                  

z 300 zł na 400 zł, tylko z 200 zł na 300 zł. 

Pan Konrad Michalski potwierdził.   

Przewodniczący Rady podziękował za omówienie projektu uchwały i zaproponował 

dyskusję w tym temacie. W związku z brakiem zgłoszeń, przystąpił do procedury 

głosowania.  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę w sprawie 

regulaminu określającego wysokość i warunki przyznawania dodatków do wynagrodzenia 

zasadniczego oraz zasady obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw nauczycielom zatrudnionym w szkołach 

prowadzonych przez Powiat Legionowski.  

Wyniki głosowania 

ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon 

Durka, Anna Gajewska, Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, 

Izabela Kownacka, Grzegorz Kubalski, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, 

Wiesław Antoni Smoczyński, Leszek Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Jacek 

Szczepański, Mariusz Śledziewski, Tomasz Talarski, Robert Wróbel, Grzegorz Zbroch 

NIEOBECNI (1) 

Artur Stankiewicz 

Uchwała nr 266/XXXVIII/2022 Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę            

w sprawie regulaminu określającego wysokość i warunki przyznawania dodatków                 

do wynagrodzenia zasadniczego oraz zasady obliczania i wypłacania wynagrodzenia            

za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw nauczycielom zatrudnionym     

w szkołach prowadzonych przez Powiat Legionowski – stanowi załącznik nr 20                    

do protokołu. 

 

 

 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie ataku 

na Ukrainę 24 lutego 2022r. 

Przewodniczący Rady powiedział, że jako wstęp do tego tematu chciałby zacytować słowa 

18-letniego irlandzkiego filozofa i polityka Pana Edmunda Burke, który powiedział, że „aby 

zło zatriumfowało, wystarczy aby dobry człowiek niczego nie robił”. Nadmienił,                      

że wewnętrznie chyba wszyscy mają poczucie, że trzeba coś zrobić i jednym                             

z symbolicznych gestów, ale jednocześnie ważnym i potrzebnym jest to, aby Rada Powiatu 

w Legionowie jako reprezentanci społeczności Powiatu Legionowskiego, jasno wyrazili,        

że to co się aktualnie dzieje za wschodnią granicą to barbarzyństwo, którego jesteśmy 

świadkami, to jest olbrzymia ludzka tragedia i nie można wobec niej przejść bez reakcji. 

Pan Leszek Smuniewski powiedział, że proponuje przyjęcie stanowiska Rady Powiatu             

w sprawie ataku na Ukrainę w następującym brzmieniu: „Rada Powiatu w Legionowie 

działając w imieniu społeczności powiatu legionowskiego zaniepokojonej i oburzonej 

militarnym  atakiem Rosji na Ukrainę, który rozpoczął się 24 lutego 2022 r., wyraża 

stanowczy protest jednoznacznie potępiając agresję i solidaryzując się ze wszystkimi 

niewinnymi ofiarami konfliktu. Naruszenie integralności terytorialnej Ukrainy uznajemy 

jako niemożliwe do zaakceptowania, tragiczne wydarzenie. Chcemy również podkreślić, że 

obecny konflikt, w którym codziennie giną ludzie – w tym osoby cywilne – jest walką dwóch 

systemów wartości, gdzie ofiarą pada idea demokracji, jako ustroju kierującego się wolą 

suwerena, czyli narodu, natomiast w roli agresora występuje ustrój skupiony wokół 

interesów wąskiej grupy ludzi z pogwałceniem wolności osobistej i politycznej obywateli. 

Mając na uwadze tragiczną sytuację solidaryzujemy się i pochylamy z troską szczególnie 

nad losem mieszkańców bliskich nam regionów Ukrainy. Wieloletnie partnerskie relacje          

z Rejonem Kosowskim w Obwodzie Iwanofrankowskim zbliżyły nasze samorządy. Powiat 

Legionowski, jako wspólnota ludzi dobrej woli, deklaruje pełną gotowość do niesienia 

wszelkiej możliwej pomocy”. 

Przewodniczący Rady zaproponował dyskusję w omawianym temacie, w której kolejno 

udział wzięli. 

Pan Mirosław Kado powiedział, że ma uwagę do § 1, nadmienił, że należałoby przemyśleć, 

czy nie powinno się w tym miejscu dopisać słowa „potępienia”, ponieważ tekst „w sprawie 

rozpoczętego 24 lutego 2022r. ataku na Ukrainę”, to w ocenie Radnego jest bardzo 

ogólnikowy. Jego zdaniem już w § 1 uchwały powinno być dodane słowa „..w sprawie 

potępienia rozpoczętego…”. Dodał, że by to doskonale nawiązywało do treści stanowiska. 
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Zaznaczył, że w tytule uchwały i w  § 1 powinno być zaznaczone, że Rada Powiatu                  

w Legionowie to potępia, a treść stanowiska będzie tylko uzasadnieniem „dlaczego”.  

Przewodniczący Rady powiedział, że treść projektu uchwały była już uzgadniana z Radcą 

Prawnym, dlatego poprosił Radcę Prawnego obecnego na Sesji, czy propozycja Radnego 

Pana Mirosława Kado, nie budzi zastrzeżeń pod względem prawnym. 

Radca Prawny Pan Janusz Pągowski powiedział, że omawiany projekt uchwały, może zostać 

uzupełniony o zaproponowaną zmianę i formalnie będzie to zgodne z prawem.   

Pan Leszek Smuniewski podziękował za opinię i przystąpił do procedury głosowania              

w sprawie wniosku Pana Mirosława Kado. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Zmiana tytułu zaproponowanej uchwały oraz paragrafu 1 o uzupełnienie o słowo 

"potępienia".  

Wyniki głosowania 

ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon 

Durka, Anna Gajewska, Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, 

Izabela Kownacka, Grzegorz Kubalski, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, 

Wiesław Antoni Smoczyński, Leszek Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Jacek 

Szczepański, Mariusz Śledziewski, Tomasz Talarski, Robert Wróbel, Grzegorz Zbroch 

NIEOBECNI (1) 

Artur Stankiewicz 

Przewodniczący Rady potwierdził, że zmiana zaproponowana przez Pana Mirosława Kado 

została przyjęta i przystąpił do procedury głosowania projektu uchwały Rady Powiatu           

w Legionowie w sprawie potępienia ataku na Ukrainę 24 lutego 2022 roku. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie potępienia ataku 

na Ukrainę 24 lutego 2022r.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon 

Durka, Anna Gajewska, Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, 

Izabela Kownacka, Grzegorz Kubalski, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, 

Wiesław Antoni Smoczyński, Leszek Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Jacek 

Szczepański, Mariusz Śledziewski, Tomasz Talarski, Robert Wróbel, Grzegorz Zbroch 

NIEOBECNI (1) 

Artur Stankiewicz 

Uchwała nr 268/XXXVIII/2022 Rady Powiatu w Legionowie w sprawie potępienia ataku 

na Ukrainę 24 lutego 2022r. – stanowi załącznik nr 21 do protokołu 
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12. Informacja i dyskusja na temat form i możliwości pomocy uchodźcom                  

z Ukrainy. 

Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Starosty Legionowskiego o przekazanie 

informacji o dotychczasowych działaniach powiatu. 

Pan Sylwester Sokolnicki powiedział, że o zagrożeniu na granicy rosyjsko – ukraińskiej było 

słychać już od wielu tygodni, to wydarzenie z dnia 24 lutego br., czyli agresja 

imperialistycznych zapędów Rosji na Ukrainę, na pewno wszystkich mocno przybiła i każdy 

przyzwoity człowiek jest myślami i z solidarności łączy się z mieszkańcami Ukrainy, 

szczególnie tymi, którzy są nam bliscy, zwłaszcza z obwodów zaprzyjaźnionych. Zaznaczył, 

że wojna wymusiła wiele działań, również to, że musiał zostać podniesiony stopień 

czujności jeżeli chodzi o bezpieczeństwo Powiatu Legionowskiego w szerokim wymiarze. 

Nadmienił, że jeszcze raz chciałby bardzo podziękować wszystkim służbom mundurowym, 

które w dniu 25.02.br. stanęły na wysokości zadania i podjęły rozmowy, dotyczące podjęcia 

tych działań. Zaznaczył, że niewielki sztab kryzysowy funkcjonuje non-stop i nad tym 

czuwa.  

Pan Sylwester Sokolnicki powiedział, że drugą płaszczyzną jest wszystko to, co dzieje się 

na granicy, czyli fala uchodźców, którzy przedostają się do Polski. Ci, którzy już dotarli do 

Polski mają już cel, są to głównie ludzie, którzy przyjeżdżają do swoich rodzin, którzy 

pracują w Polsce i mają tutaj możliwość zamieszkania. Nadmienił, że docierają również Ci, 

którzy takich możliwości nie mają i są dopiero lokowani bezpośrednio przez poszczególne 

gminy lub poprzez punkty recepcyjne. Nadmienił, że gminy poinformowały Centrum 

Wojewody, że Powiat Legionowski  jest w stanie przyjąć 1063 osoby. Gminy deklarowały 

miejsca w swoich obiektach. W tej statystyce nie ma innych podmiotów, które być może 

również będą do tego celu wykorzystane. Zaznaczył, że po audiokonferencji w dniu 

27.02.br. z Wojewodą takie możliwości są nadal, i mimo iż przez jednostki samorządowe 

jest zgłoszone prawie 1100 miejsc, to w każdym momencie można zgłosić kolejne miejsca. 

Zaznaczył, że te obiekty powstają, np. odbyły się rozmowy z Dyrektorem obiektu, na temat 

możliwości wykorzystania Ośrodka TPD w Serocku. Jest to Ośrodek należący do Krajowego 

Komitetu Wychowania i Resocjalizacji, który posiada ok 50 miejsc. Odbyły się również 

rozmowy z Lasami Państwowymi, z Nadleśnictwem Jabłonna, ponieważ jest szkółka                

w Skierdach, która może przyjąć dodatkowo 60 osób. Starosta Legionowski powiedział,      

że najwięcej możliwości takich miejsc noclegowych jest na terenie Gminy Serock, ponieważ 

jest tam ponad 3500 miejsc hotelowych, ale na ten moment, nie jest jeszcze wiadomym 

jaki będzie odzew od tych podmiotów. 

Pan Sylwester Sokolnicki powiedział, że na dzień 28.02.br. na godz. 9:00 na teren Powiatu 

Legionowskiego zostało przyjętych 439 uchodźców. Są to dane pochodzące wyłącznie            

z gmin, czyli ujęte są w tym wykazie osoby, które „przeszły przez ręce samorządów”, nie 

ma tu ujętych tych mieszkańców Ukrainy, którzy dotarli „własnymi kanałami” i są 

zakwaterowani np. u swoich rodzin. W poszczególnych gminach zostało przyjętych: Miasto 

i Gmina Serock – 210 osób, Miasto Legionowo – 20 osób, Gmina Wieliszew – 72 osób , 

Gmina Nieporęt – 47 osób, Gmina Jabłonna – 90 osób. Nadmienił, że standard dostępnych 

miejsc jest różny, np. Jabłonna przyjmuje uchodźców na terenie hali sportowej. 

Pan Sylwester Sokolnicki powiedział, że w weekend był kontakt z Rejonem Kosowskim,       

w okręgu Iwanofrankowskim i zapytaliśmy o potrzeby jakie aktualnie mają. Nadmienił, że 

na pewno najbardziej spokoju i pokoju, ale są również przyziemne potrzeby, które zostały 

zdefiniowane: materace, łóżka polowe, poduszki, śpiwory, komplety pościeli oraz produkty 

medyczne i higieniczne. Pan Sylwester Sokolnicki powiedział, że rozpoczęła się zbiórka tych 
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produktów przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Legionowie, zarówno w ich 

siedzibie jak i w auli Starostwa Powiatowego w Legionowie. Nadmienił, że trwa procedura 

uruchomienia konta, aby była możliwość również zbierania środków finansowych. Pan 

Sylwester Sokolnicki dodał, że powiat jest również w kontakcie z jednostkami samorządu 

terytorialnego. Zaznaczył, że w dniu 25.02.br. odbyło się spotkanie z Prezydentem,             

na którym była mowa o tym, żeby pewne rzeczy koordynować, ponieważ jest problem           

z wysyłką tych produktów na Ukrainę. Nadmienił, że planował, aby w ciągu tygodnia zebrać 

te produkty i wysłać na Ukrainę. Natomiast niestety nie ma takiej możliwości. 

Audiokonferencja, która się odbyła z Wojewodą potwierdziła, że granica jest praktycznie 

zablokowana. I nawet dowiezienie tych artykułów do granicy, nie gwarantuje, że ktoś          

te artykuły będzie mógł odebrać po drugiej stronie. Nadmienił, że trwają poszukiwania 

sposobu jak te produkty dostarczyć, powiat jest również w kontakcie ze służbami 

Wojewody, ale nikt nie da nam gwarancji, że to co zostanie zebrane, będzie przekazane do 

miasta partnerskiego powiatu. Jeżeli ta pomoc zostanie przekazana, to będzie to w ramach 

całej pomocy humanitarnej, która dociera z Polski do Ukrainy. Nadmienił, że są też inne 

problemy z tym związane, powiat otrzymuje sygnały z gmin, zlokalizowanych wokół granicy 

z Ukrainą, gdzie masa uchodźców potrzebuje pomocy, a możliwości finansowe tych gmin 

są ograniczone. Te gminy zwracają się do samorządów o pomoc. Nadmienił, że będą 

toczyły się rozmowy, jak tym gminom można będzie pomóc, np. Gminie Ustrzyki Dolne. 

Starosta Legionowski nadmienił, że na dzień 2 marca br. zwołał konwent Powiatu 

Legionowskiego. Nadmienił, że sprawy związane z omawianym tematem szybko się 

rozwijają, pewne rzeczy z założenia już są nieaktualne, np. możliwości wysyłani zebranych 

produktów do Ukrainy. Nadmienił, że jeżeli chodzi o bieżące, to gminy są zaangażowane     

i zbierają wszystkie potrzebne produkty, ale one nie są niezbędne, ponieważ większość 

osób zakwaterowanych, ma wyżywienie i zapewnioną pomoc.  

Pan Sylwester Sokolnicki powiedział, że od dnia 25.02.br. w tym małym sztabie 

kryzysowym, toczyły się rozmowy o przyszłość, ponieważ pozostaje pytanie „jak długo        

Ci mieszkańcy Ukrainy będą przebywać na terenie Powiatu Legionowskiego?”. Problem 

dotyczy opieki zdrowotnej, nauki języka, rynku pracy, tzn., że jeżeli to będzie dłuższy 

pobyt, to powinniśmy się też nad tym zastanowić. Nadmienił, że każdy podmiot 

odpowiedzialny za któryś z wymienionych tematów, zobowiązany jest do przygotowania 

propozycji. Chodzi o to, aby w sytuacji, kiedy będzie taka potrzeba, można wtedy szybko 

i sprawnie podjąć działania w określonym zakresie. Nadmienił, że w dniu 1 marca br. 

odbędzie się kolejne posiedzenie tego sztabu, aby odpowiedzieć sobie na pytanie,                

co w danym memencie można zaoferować. Zaznaczył, że na dzień dzisiejszym nie ma           

w powiecie niezorganizowanej fali uchodźców. Jego zdaniem, na teraz ważną sprawą jest 

przygotować się na długoterminową pomoc dla uchodźców, którzy być może na naszym 

terenie będą przebywać przez kolejne dni, tygodnie, a może nawet miesiące, wszystko       

to będzie zależne od sytuacji na Ukrainie, czyli od rozwoju tego konfliktu.         

Pan Robert Wróbel powiedział, że zapewne wszystkie służby powiatu będą pracowały nad 

tym, co możemy zaproponować uchodźcom. Nadmienił, że biorąc pod uwagę, to,                  

że widzimy, iż w tej fali uchodźczej pojawiają się głównie matki z dziećmi, zastanawia się, 

czy jest możliwość, aby powiat utworzył program opieki psychologicznej dla tych dzieci, 

oczywiście w języku rodzimym. Czy byłoby możliwe zaangażowanie psychologów, którzy 

posługują się biegle językiem ukraińskim - chociaż być może zabrzmi to dziwnie w obecnej 

sytuacji - językiem rosyjskim. Nadmienił, że oczywiście kolejnym wsparciem nad jakim 

należy się zastanowić, jest wsparcie w znalezieniu zatrudnienia dla tych uchodźców, którzy 

zdecydują się zostać w Polsce dłużej.        

Pan Sylwester Sokolnicki powiedział, że trwają rozmowy w kwestii zapewnienia, 

przynajmniej na tym wstępnym etapie opieki psychologa, pedagoga.   

Pan Przemysław Cichocki powiedział, że nawet jeżeli nie uda nam się wysłać wszystkich 

zebranych rzeczy, to i tak te rzeczy zostaną spożytkowane na potrzeby uchodźców, którzy 

są już u nas w powiecie. Nadmienił, że ma na myśli poszczególne gminy. Dodał, że warto 
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wspomnieć o ogromnym zaangażowaniu włodarzy poszczególnych gmin, radnych, 

wolontariuszy, a także mieszkańców, którzy odpowiadają na wszystkie potrzeby i bardzo 

licznie wspierają różnymi produktami. Nadmienił, że jego zdaniem, co podkreślił również 

Pan Sylwester Sokolniki, bardzo ważna jest komunikacja z poszczególnymi gminami.      

Radny Pan Wiesław Smoczyński zapytał, czy uchodźcy będą również rozsyłani                       

do prywatnych domów, nie mając znajomych?   

Dodał, że wiemy, iż z taką grupą może być uruchamiana też agentura, bo to przenikanie 

może być możliwe i czy władze myślą, aby się przed nią zabezpieczyć. 

Pan Sylwester Sokolnicki powiedział, że wcześniej wspominał o podniesieniu stopnia 

czujności i że nie może mówić na forum o szczegółach. Dodał, że jeżeli chodzi o możliwości 

przyjmowania uchodźców w domach prywatnych, oczywiście że tak. Każda gmina prowadzi 

rejestr osób chętnych, aby przyjąć uchodźców do swojego domu. Nadmienił, że w Gminie 

Serock jest ogromne zainteresowanie i ogromna chęć pomocy, ale na razie nie ma takiej 

potrzeby. Zaznaczył, że wszędzie tam, gdzie trafią uchodźcy do podmiotu prowadzącego 

działalność gospodarczą, podmiot otrzyma od Wojewody 120 zł za osobę za dzień,            

tzn. maksymalnie. Może być tak, że ktoś będzie chciał 100 zł, ale maksymalnie Wojewoda 

będzie zwracał takie środki. Dodał, że nie jest ważne podpisanie porozumienia, 

najważniejsze jest chęć świadczenia pomocy, czyli nawet podmioty, które dzisiaj nie są 

zgłoszone do rejestru Wojewody, można jeszcze będzie dopełnić formalności. Dodał,           

że Wojewoda nie będzie zawierał umów z osobami prywatnymi.           

Pani Aleksandra Bednarek zaproponowała, aby pomoc psychologiczną zapewnić również 

matkom, ponieważ nie tylko dzieci będą miały traumę. Powiedziała, że jest mnóstwo ludzi 

– wolontariuszy, którzy chcą pomagać. Dodała, że powstało wiele grup, na których ludzie 

udzielają takiej pomocy i oferują swoje usługi pro-bono, ale w ocenie Radnej, jedyną 

barierą jest znajomość języka i może być trudno znaleźć osobę, która może udzielić 

wsparcia psychologicznego w języku ukraińskim lub rosyjskim. Nadmieniła, że może trzeba 

na stronie internetowej powiatu zamieścić ogłoszenie, że są poszukiwani tacy 

wolontariusze. Dodała, że najważniejsze jest udostępnienie miejsca, gdzie takie usługi 

mogłyby być świadczone, np. w PCPR w Legionowie lub w Poradni Pedagogiczno – 

Psychologicznej w Legionowie. Dodała, że chodzi o interwencje kryzysową, czyli pomoc 

tym osobom w tym momencie – jak się odnaleźć w obecnej sytuacji? Nadmieniła, że  w jej 

organizacji już zgłaszają się osoby, które tworzą grupy wsparcia i organizują spotkania 

indywidulane i właściwie większość studentów ze szkoły psychologicznej jest chętna do 

takich działań i nie mają bariery językowej. 

Pani Aleksandra Bednarek powiedziała, że jeżeli chodzi o transport, to na Ukrainę jeździ      

i wjeżdża In-post. Dodała, że w dniu wczorajszym pojechał transport warszawski. 

Zaproponowała, że można ich zapytać o warunki współpracy i jak oni to organizują i czy 

mogliby zorganizować taki transport w imieniu powiatu. Dodała, że bardzo ważne, aby ta 

pomoc trafiła bezpośrednio na Ukrainę, ponieważ tu na miejscu miejsca zbiórki wszystko 

mają. A na Ukrainie są problemy z zamkniętymi sklepami - brakiem jedzenia, brakiem 

środków opatrunkowych i rzeczami potrzebnymi dla wojska. Dodała, że z informacji jakie 

posiada, wie, że Rząd uruchomił i próbuje poprzez struktury rządowe zorganizować taki 

transport, więc może tą drogą, pomoc dla naszego zaprzyjaźnionego obwodu mogłaby 

zostać dostarczona.  

Radna Aleksandra Bednarek powiedziała, że dobrze by było, aby pełna informacje ze 

wszystkich gmin, były dostępne w jednym miejscu, aby powiat je koordynował. Dodała,       

że potwierdza to co powiedział Pan Sylwester Sokolnicki, że trzeba myśleć docelowo i brać 

pod uwagę, co może wydarzyć się w dalszej perspektywie.                
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Pan Zbigniew Garbaczewski powiedział, w rozmowach z osobami z Ukrainy można też 

rozmawiać po polsku, większość z nich zaczyna bardzo szybko rozumieć i na pewno 

podstawowe informacje, można przekazywać po polsku. Nadmienił, że w Gminie Jabłonna 

przekazał swój numer telefonu, ponieważ bardzo dobrze zna język rosyjski i służy pomocą 

w tym zakresie.  

Dodał, że z informacji jakie posiada, to w Powiecie Tomaszowskim, granica jest 

zakorkowana, ale od strony Ukraińskiej i tam jest wielka tragedia i problem z przekazaniem 

jakiejkolwiek pomocy. Gminy w tym rejonie zorganizowały się bardzo dobrze, w małych 

wiejskich salach przygotowane są miejsca, aby przyjmować uchodźców, ale problem polega 

na tym, że oni nie mogą przejść przez granicę. Jeżeli uchodźcy już przekroczą granicę            

i okaże się, że w tych miejscach przy granicy, nie będzie możliwości pozostania, to trzeba 

będzie wtedy zorganizować transport tych osób dalej. Nadmienił, że być może, trzeba 

będzie tych ludzi przewieźć samochodami, nie autokarami. Radny zadeklarował, że jak 

będzie potrzeba, to jest chętny, aby pojechać samochodem. Dodał, że przeczytał                   

w internecie prośbę, aby tankować tutaj na miejscu, aby tam nie zabierać możliwość 

tankowania innym. 

Pan Zbigniew Garbaczewski odniósł się również do kwestii transportu pomocy powiatu do 

Kosiva. Nadmienił, że patrząc na mapę, jedyną możliwością dostarczenia, o ile będzie to 

możliwe, będzie transport od strony Rumunii. Na granicy na pewno mają kontakty i trzeba 

się dowiedzieć, czy jest możliwość wjazdu transportu z Polski. Dodał, że to jest jedyna 

opcja dotarcia z transportem dedykowanym, do konkretnej gminy. Jeżeli to nie będzie 

możliwe, to wtedy naszą pomoc trzeba będzie oddać do Habu, ale wtedy nie ma pewności, 

że ten towar trafi do partnerskiej gminy. Dodał, że był w dniu dzisiejszym w sali 

gimnastycznej w Jabłonnie. Powiedział, że pierwsza fala uchodźców, która była w sobotę, 

to ludzie, którzy w większości pojechali dalej do Europy i Stanów Zjednoczonych. 

Nadmienił, że jest sporo zagranicznych ludzi, mówiących po angielsku, którzy też będą 

przemieszczać się dalej. Dodał, że fali „zwykłych ludzi” jeszcze nie ma, oni dopiero będą. 

Nadmienił, że czeka nas budowanie szkolnictwa dla tych dzieci, trzeba się będzie 

zastanowić, czy tworzyć nowe grupy klasowe, czy dołączyć do tych, które mamy                    

w szkołach. Radny nadmienił, że w Jabłonnie otrzymał informację, że uchodźcy mają 

problem, bo po przekroczeniu granicy nie mogą dzwonić. Nadmienił , że jest to informacja 

do przekazania do Wojewody, aby przekazywać uchodźcom karty SIM, które np. będą 

aktywne „na chwilę” – miesiąc, czy dwa tygodnie, żeby mogły im służyć dopóki oni się nie 

przerejestrują. Pan Zbigniew Garbaczewski powiedział, żeby nie przekazywać „na ślepo” 

darów, na pewno za chwilę będą ukazywały się informacje o potrzebach konkretnych 

rzeczy.  

Pani Agnieszka Powała powiedziała, że w szkole w Józefowie tworzy punkt pomocowy – 

pomocy psychologicznej oraz wsparcia dla matek i dzieci. Dodała, że od dnia 1 marca 

zostaną przyjęte matki z dziećmi, będą tworzone oddzielne grupy z takimi zajęciami 

wsparcia. Nadmieniła, że dysponuje listą osób, którzy są tłumaczami i są chętni wspierać 

działania i służyć pomocą – są to zarówno pracownicy szkoły, jak i wolontariusze z Gminy 

Nieporęt oraz sołectwa Józefów. Powiedziała, że dla dzieci jest też dogoterapeuta. 

Pan Grzegorz Kubalski odniósł się do kwestii poruszanych przez Pana Zbigniewa 

Garbaczewskiego. Nadmienił, że w związku z funkcją jaką pełni w ZPP na bieżąco 

uczestniczy w naradach dotyczących poszczególnych kwestii związanych z zarządzaniem 

obecną sytuacją. Jeżeli chodzi o kwestie telefonów i możliwości połączeń, w tej chwili już 

główne firmy telefoniczne, które działają na terenie Polski zabezpieczyły określoną ilość 

kart prepaid –owych, które są dystrybuowane wśród osób, które przekraczają naszą 

granicę. Pierwsze karty zostały przekazane bezpośrednio na granicę, dla osób, które ją 

przekraczają. Nadmienił, że Dom Ukraiński w Warszawie przygotowuje również dystrybucję 

kart SIM w miarę swoich możliwości. 
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Nawiązał również do kwestii włączenia dzieci ukraińskich do systemu szkolnictwa. Dodał, 

że spotkanie dotyczące tego zagadnienia odbyło się w dniu 26.02.br., z udziałem Ministra 

Edukacji i Nauki. Na ten moment jest proponowana linia, opierająca się na organizowaniu 

oddziałów przygotowawczych, aczkolwiek ze strony jednostek samorządu pojawiają się 

propozycje, żeby te rozwiązania nieco zmodyfikować, być może wykorzystać narzędzie, 

które jest przewidziane w systemie oświaty, tzn. oddziały międzynarodowe, pod 

warunkiem, że koszty funkcjonowania tych oddziałów zostaną poniesione bezpośrednio z 

budżetu państwa, a nie z poszczególnych jednostek samorządu terytorialnego i uda się 

pozyskać odpowiednią liczbę nauczycieli, którzy byliby w stanie w takich klasach prowadzić 

zajęcia. Zaznaczył, że w dniu 28.02.br. o godz. 18:00 przewidziane jest kolejne spotkanie 

dotyczące tego zagadnienia. Zgodnie z przyjętym harmonogramem, zakłada się,                  

że przynajmniej to podstawowe założenia systemu, z którym mamy docelowo działać mają 

być opracowane do końca tygodnia. Niezależnie od tego, że według informacji Pana 

Grzegorza Kubalskiego, w dniu 25.02.br. do dyrektorów poszczególnych szkół była 

przekazana informacja mówiąca o możliwościach prawnych, związanych z ta kwestią.    

Pani Aleksandra Bednarek zapytała, czy skoro tych kart prepaid-owych brakuje,                    

to w ramach organizowanych zbiórek, można również ogłosić, że potrzebne są takie karty?  

Pan Grzegorz Kubalski powiedział, że z systemem kart prepaid-wych, które powstają             

w wyniku zrzutki jest pewien problem, tzn. w obecnym systemie prawnym jest obowiązek 

rejestracji poszczególnych kart i poszczególnych numerów do danej osoby. Dlatego też, 

chęć poszczególnych osób do tego, żeby w sposób de facto nieograniczony wypuścić kartę 

zarejestrowaną na siebie, poza swoją kontrolę, ze wszystkimi tego ewentualnymi 

konsekwencjami dla siebie, może być relatywnie mała. Stąd też akcja, która jest 

przewidywana, planowana i realizowana na poziomie centralnym, żeby uniknąć 

ewentualnych problemów.   

Pan Przemysław Cichocki powiedział, że jest członkiem w takim kanale szybkiej 

komunikacji w ramach Związku Miast Polskich, gdzie została przekazana informacja dla 

samorządów, które chcą pomóc swoim partnerom na Ukrainie – rząd sugeruje, aby               

tę pomoc przekazywać za pośrednictwem kanału utworzonego przez Agencję Rezerw 

Materiałowych. Dodał, że po stronie ukraińskiej, odbiór tej pomocy organizuje 

administracja obwodu lwowskiego. Zaznaczył, że wtedy ta pomoc trafi do konkretnego 

miasta partnerskiego.     

Pan Mirosław Kado odniósł się do kwestii edukacji, ponieważ zapewne już jest                          

to rozwiązywane, ale wśród uchodźców jest bardzo dużo nauczycieli i powinni oni być tak 

lokowani razem ze swoimi rodzinami, aby byli na terenie całej Polski, tam gdzie będą duże 

grupy uchodźców, ponieważ oni mogliby od razu zacząć nauczać.   

Pan Zbigniew Garbaczewski powiedział, że chciałby przychylić się do wypowiedzi Pana 

Grzegorza Kubalskiego, aby nie przekazywać kart prepaid-owych, zwłaszcza 

zarejestrowanych, ponieważ to naprawdę może powodować duże konsekwencje. Radny 

odniósł się również do wypowiedzi Pana Wiesława Smoczyńskiego, w kwestii inwigilacji 

jakichś ludzi, którzy mogliby się dostać do Polski. W ocenie Radnego, jesteśmy 

społeczeństwem dość jednolitym i takie osoby szybko zostałyby zidentyfikowane.  

Pan Wiesław Smoczyński powiedział, że nie wnika jak wyglądają służby, ponieważ tego nie 

można publikować, nadmienił, że pytał tylko kogo i gdzie informować w razie problemów.  

Pan Leszek Smuniewski powiedział, że na ten moment ważne jest, aby powiat w miarę 

możliwości, przejął rolę koordynatora, bądź podmiotu administratora, który nagłaśnia           

to co robi gmina. Nadmienił, że gminy są bliżej mieszkańców i to oczywiste, że władze 

gminne bardziej się zaangażowały w wiele inicjatyw. Potwierdził, że rola powiatu jest taka, 
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aby nagłaśniać te inicjatywy gminne i na tyle na ile się da, w pewnych obszarach je 

koordynować.  

Pan Zbigniew Garbaczewski zwrócił się z prośbą do Przewodniczącego Rady, że jeżeli będą 

sytuacje, w których Rada mogłaby być potrzebna, prosi o organizowanie spotkań,                 

w których będzie starał się uczestniczyć. Nadmienił, że gminy bardzo dobrze się 

zorganizowały – radni, sołtysi i pracują swoim rytmem. Dodał, że być może będą takie 

zadania, które mogłyby być wykonywane przez Radnych Rady Powiatu w Legionowie.  

Pan Leszek Smuniewski podziękował za tą cenną deklarację. Dodał, że z całą pewnością, 

jeżeli będzie taka potrzeba i możliwości, związane z zaangażowaniem osobiście ze strony 

Państwa Radnych, to Przewodniczący Rady zobowiązał się, że będzie przekazywał 

informacje.   

Pani Izabela Kownacka powiedziała, że chciałaby się przyłączyć do wypowiedzi Pana 

Zbigniewa Garbaczewskiego i również zadeklarowała swoją chęć pomocy jaka Radna 

Powiatu w Legionowie.   

Pan Leszek Smuniewski zadeklarował również gotowość do pomocy. 

Przewodniczący Rady podziękował za dyskusję i przystąpił do realizacji kolejnego 

punktu porządku obrad. 

 

 

 

13. Przyjęcie protokołu z XXXVII Sesji Rady Powiatu. 

Przewodniczący Rady powiedział, iż do protokołu z XXXVII Sesji Rady Powiatu, która 

odbyła się w dniu 24.01.br., dotychczas nikt nie zgłosił żadnych uwag. Zapytał, czy teraz 

ktoś z Radnych chciałby wnieść jakieś sugestie.  

Nikt z obecnych Radnych na posiedzeniu nie miał uwag, więc Pan Leszek Smuniewski 

przystąpił do procedury głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z XXXVII Sesji Rady Powiatu.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon 

Durka, Anna Gajewska, Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Izabela Kownacka, 

Grzegorz Kubalski, Zenon Kuska, Wiesław Antoni Smoczyński, Leszek Smuniewski, 

Sylwester Sokolnicki, Jacek Szczepański, Mariusz Śledziewski, Tomasz Talarski, Robert 

Wróbel, Grzegorz Zbroch 

BRAK GŁOSU (1) 

Konrad Michalski 

NIEOBECNI (3) 

Michał Kobrzyński, Agnieszka Powała, Artur Stankiewicz 
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Pani Agnieszka Powała zgłosiła, że z uwagi na problemy techniczne nie może wziąć 

udziału w głosowaniu.  

Przewodniczący Rady potwierdził, iż protokół z XXXVII Sesji Rady Powiatu w Legionowie 

został przyjęty. 

 

 

 

14. Wolne wnioski i oświadczenia. 

 

Brak wolnych wniosków. 

 

 

 

15. Zamknięcie posiedzenia. 

Posiedzenie Rady Powiatu w Legionowie zamknął Przewodniczący Rady, dziękując 

za obecność wszystkim uczestnikom Sesji. 

 

  

Przewodniczący 

Rada Powiatu w Legionowie 

Leszek Smuniewski 

  

 
Protokół przygotowała: Agata Szraga 

 


